



随着中国在世界上国际地位及影响力的不断提高,中国公民办理各国签证也越来越宽松和便捷,不仅已有 62 个国家对持有中国普通因私护照的公民实行了免签或落地签的政策,甚至更有像美国、加拿大、澳洲、欧洲、日本等发达国家也陆续推出了长期多次往返的签证政策。

各位小伙伴们是不是觉得很兴奋,感觉距离完成一次说走就走的旅行的小目标越来越近了?但是,护照快过期了怎么办?没有足够的签证空白页了怎么办?好不容易申请下来的长期签证难道就这样作废了吗?

大家不要担心,就以上这些问题,国小旅签证君努力查阅 资料,帮大家整理归纳常见国家政策,看各国对持普通因私护 照获准的多年多次签证都有哪些具体规定。

## 新旧护照能同时使用的国家

新旧护照能同时使用的国家有:美国、加拿大、英国、法国、荷兰、德国、希腊、丹麦、瑞士、以色列、日本、韩国。

以上这些国家只要申请人保证签证页完好无损,且签证是 在有效期内,出行目的一致,并且护照是同一类型,就无须转 移签证,新旧护照直接一起使用。

但是要特别注意:美国的签证无论何时进行了 EVUS 登记,在更换了新护照之后都需要重新进行 EVUS 登记!

### 需要做签证转移的国家

需要做签证转移的国家有:澳大利亚、新西兰、新加坡。 澳大利亚为电子签证,通常都能签发1年多次往返签证, 也有3年甚至10年的多次签证。申请人换发新护照后,填写相 应表格提交相关材料扫描件,给到移民局更新护照信息即可。

新西兰最多可签发 5 年多次往返签证。在获得新西兰多年 多次签证更换新护照后,无论是贴纸签还是电子签,都需要办 理签证转移。

新加坡通常签发 35 天多次 /6 个月多次 /2 年多次签证,自 2015 年 6 月 1 日起,对少数中国公民发放 10 年多次往返签证。更换新护照之后,需要办理签证转移。

## 需要重新申请签证的国家

需要重新申请签证的国家有: 意大利、马来西亚。

持意大利护照的,更新护照后建议申请人重新办理新的签证。 持马来西亚护照的,获批 1 年多次往返的签证,如更换了 新的护照,签证随之失效,需要重新办理签证。不可办理签证 转移也不可新旧护照一起使用。 特别提示:以上可持新旧护照一起使用的情况均建立在正常的护照换发情况下,如护照过期、或已使用完护照签证页等。不包括旧护照丢失在补办了新护照之后旧护照又找到的情况,此种新护照上备注页记录为"补发"而不是"换发",这种情况不符合以上所说的签证规则,建议出境前先与相关使领馆再次确认。

With the continuous improvement of China's international status and influence in the world, it becomes increasingly easy and convenient for Chinese citizens to apply for visas of each country. Not only are there 62 countries implementing visa-free or visa-upon-arrival policies for citizens holding ordinary passports for private affairs of the Chinese mainland, there are also developed countries like the USA, Canada, Australia, Europe and Japan that have successively released long-term multiple-entry visa policies.

Are you very excited about travelling without delay? However, when our passports expire, what can we do? If there are no enough blank visa pages, how can we deal with it? Will the long-term visa we have made great efforts to obtain become invalid?

Don't worry, everyone! For the above questions, the visa clerk of CITS has tried hard to consult materials and sorted out common national policies to conclude the specific stipulations on multi-year multi-entry visas approved for those holding ordinary passports for private affairs in each country.

# Countries in which new and old passports can be used together

The countries in which new and old passports can be used together include: the USA, Canada, the UK, France, Netherlands, Germany, Greece, Denmark, Switzerland, Israel, Japan and South Korea.

In the above countries, as long as the applicant ensures that the visa page is in perfect condition, the visa is still valid, the trip purpose is consistent and both the new and the old passports are of the same type, no visa transfer is required and new and old passports can be used together.

But it is important to note that whenever a U.S. visa is registered in EVUS, re-registration in EVES is required after

a new passport is issued!

### Countries requiring visa transfer

The countries requiring visa transfer include: Australia, New Zealand and Singapore.

Visas issued by Australia are electronic ones, and applicants can generally be issued with multiple-entry visas for one year, some for 3 years and even 10 years. After an applicant's passport is renewed, he/she should fill in and submit relevant forms and scanned copies of relevant materials to the immigration office for updating his/her passport information.

New Zealand issues multiple-entry visas for 5 years at most. After an applicant gets a multiple-year multi-entry visa of New Zealand, whether sticker visa or electronic visa, and his/her passport is renewed, he/she should apply for visa transfer.

Singapore usually grants multiple-entry visas for 35 days, 6 months and 2 years. A few Chinese citizens have been issued with 10-year multiple-entry visas since June 1, 2015. If an applicant's passport is renewed, visa transfer is required.

### Countries requiring reapplication for visas

The countries requiring reapplication for visas are Italy and Malaysia.

The applicants holding Italian passports are suggested to reapply for new visas after passport renewal.

For those holding Malaysian passports and approved with 1-year multiple-entry visas, if their passports are renewed, their visas will become invalid immediately, and they should reapply for visas. It is not allowed to apply for visa transfer or use new and old passports together.

Special tips: the use of new and old passports in combination is established under the condition of normal passport renewal, such as passport expiry or no blank visa page left. The condition that the old passport is found after the new passport is issued is excluded, which is documented as "reissue" instead of "renewal" on the observations page. This condition doesn't conform to the foregoing visa regulation, and it is suggested to contact relevant embassy or consulate for reconfirmation before departure.

